
 

Motion 3 
Avsändare: 
Anna Stenson 

 

Tema: 

Tillgänglighetskontroll  

 

Motivering: 
Vi har alla varit med på möten där man säger "hallå hallå" i mikrofonen o därefter eventuellt "hör alla?" och 
utan att invänta svar eller kontrollera om alla ser eller om teleslinga är på (om det ens finns någon) eller om 
tolken kommit och sen bara drar igång ett möte.  

När någon protesterat kan den personen ibland få lite "hjälp", men det blir ingen genomgripande förändring. 

Vi har i FSDB Stockholm Gotland nu under hösten provat "tillgänglighetskontroll" som ett delmål för att uppnå 
möten som är tillgängliga för alla. Det är punkt två på dagordningen direkt efter att mötet har öppnats för att 
göra det till en viktig och integrerad del av mötet. För de med tolkar är det inte så uppenbart vad det fyller för 
funktion, men för de med teleslinga är det jätteviktigt att det tekniska fungerar och för de med tex Usher är det 
livsviktigt att ljus och avstånd är rätt. För de med rullstol är det viktigt att inte fastna i en lasthiss på baksidan av 
huset när alla andra går in på framsidan. Vi som är teckenspråkiga kanske måste anpassa vårt språk lite så vi 
tecknar lite långsammare eller väljer enklare tecken så nya medlemmar hänger med. 

Tillgänglighetskontroll kan jämföras lite med en flygplans genomgång innan flyget lyfter. Mötesledaren 
kontrollerar att allt fungerar och att alla vet var ledstänger och utgångar är och att alla sitter bra så de ser och att 
teleslinga är på och fungerar om den finns och att rullstolar och gåhjälpmedel kommer fram och att tolkar är på 
plats och att alla ser tolkarna innan man väljer funktionärer till mötet. Tillgängligheten på de olika punkterna 
noteras i protokollet. Icke rullstolsanpassad lokal tex. 

Varför ska vi ha detta på sdf och i övriga föreningar? Därför att vi då både har lyft situationen för oss själva med 
otillgängliga möten och otillgängliga lokaler och för att visa vägen för alla andra hur man på ett enkelt sätt 
faktiskt både lär sig att se hur tillgängliga (eller otillgängliga) möten faktiskt är och för att det faktiskt blir 
mätbart. Genom att anteckna tillgängligheten i protokollet blir det en mätbar faktor. Om tex alla kommunens 
möten har tillgänglighetskontroll kan tillgängligheten på kommunens möten plötsligt mätas. "Tillgängligheten för 
rullstolar har blivit sämre sedan år 2023." "Tillgängligheten gällande lokaler med hörselslinga har förbättrats 
osv." 

Yrkande: 

- Att tillgänglighetskontroll införs på samtliga SDF:s möten  
 

- Att punkten tillgänglighetskontroll hamnar direkt efter att mötet öppnats så det blir protokollfört, gärna 
som punkt 2 på dagordningen 
 

- Att tillgängligheten på olika punkter noteras så att det blir en mätbar faktor som kan jämföras 
 

- Att en mall för tillgänglighetsprotokoll upprättas som hjälp för att mäta samma faktorer 
 
 
 



 

Styrelsens yttrande:  
Det är viktigt att föreningens möten ska vara tillgängliga och anpassat så att alla som vill ska kunna ges 
möjligheten att delta och påverka föreningens arbete. Det är viktigt att alla känner sig delaktiga i våra möten 
något som även speglas i vår likabehandlingsplan som vi följer. Vi är positiva till att tillämpa en form av 
tillgänglighetskontroll samband med föreningens medlemsmöten, såsom årsmöte, föreningsmöte och 
medlemskväll där vi innan mötets start ser över tillgängligheten för alla deltagare. 

SDF kommer att se över faktorer som ska kontrolleras innan framtida mötens början och införa detta på lika sätt 
för samtliga medlemsmöten. Styrelsen föreslår därför bifall i frågan om att tillgänglighetskontroll ska införas. 

Däremot anser styrelsen att det skulle bli alltför administrativt om det även ska protokollföras samt samla 
underlag för jämförelse och uppföljning. Eventuella otillgänglighet kan meddelas till mötesledaren samt lyftas 
upp till arbetsgruppen för likabehandling så att föreningen följer likabehandlingsplanen. 

 

Styrelsen föreslår att bifall i den första att-satsen och avslag i den andra, tredje och  
fjärde att-satsen. 


